
 

 

Protokół Nr XLVIII/2014 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 września 2014r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
10 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 21 innych zaproszonych osób. 

 

 

Nieobecny radny - Jan Łuczak 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Joanna Zyguła– inspektor ds. infrastruktury społecznej 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
10

 otworzył XLVIII Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 2 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 



9. Informacja z zakresu organizacji i przebiegu wypoczynku wakacyjnego dzieci  

i młodzieży w Gminie Wierzchowo w 2014 roku. 

10. Informacja w sprawie założeń do projektu budżetu Gminy Wierzchowo na 2015 rok. 

11. Ocena organizacji i przebiegu Dożynek Powiatowo-Gminnych w Wierzchowie. 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Zakładzie Karnym  

w Wierzchowie, Gmina Wierzchowo – druk nr 359, 

b. w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/162/2012 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 18 

września 2012r. w sprawie podziału Gminy Wierzchowo na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, – druk 

nr 360, 

c. w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Gminie Wierzchowo z 

budżetu Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 361, 

d. w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy 

Wierzchowo – druk nr 362, 

e. w sprawie sprzedaży prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej  

w Wierzchowie przy ul. Długiej – druk nr 363, 

f. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienia  

z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu – druk nr 364, 

g. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo – druk 

nr 365, 

h. w sprawie wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę Wierzchowo udziałów w 

podwyższonym kapitale zakładowym spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod 

firmą: Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Złocieniec spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedziba w Złocieńcu – druk nr 366, 

i. w sprawie przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem Drawskim 

dotyczącego zadania pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr 1994Z; 1996Z; 1991Z 

na odcinku o długości 12,2 km – etap II” – druk nr 367, 

j. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 368, 

k. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2014-2029 – druk nr 369. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

O godz. 10
13

na salę obrad przybył radny Stefan Żołynia. Aktualna ilość radnych biorących 

udział w posiedzeniu – 14. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz wystąpił z wnioskiem do Rady Gminy 

o wyrażenie zgody na zmianę kolejności podejmowania uchwał, tj. w pierwszej kolejności 

poddać pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji wspólnego 

projektu z Powiatem Drawskim dotyczącego zadania pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr 

1994Z; 1996Z; 1991Z na odcinku o długości 12,2 km – etap II” – druk nr 367. Podjęta 

uchwała będzie załącznikiem do wniosku, jaki Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim w dniu 30 września 2014r. musi złożyć do Urzędu Marszałkowskiego na 

realizację w/w projektu. 

Rada, przez aklamację wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 



istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XLVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 21 sierpnia 2014 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XLVII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLVII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz i Wójt Gminy Jan 

Szewczyk w imieniu Rady Gminy, Dyrektorów i Kierowników jednostek samorządowych 

oraz sołtysów złożyli podziękowania za dotychczasową pracę Dyrektorowi Zespołu Szkół w 

Świerczynie Krystianowi Ignacakowi, który złożył rezygnację z pełnienia funkcji Dyrektora 

Zespołu Szkół w Świerczynie i przyjął funkcję Dyrektora Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

w Bobrowie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 



 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 9/2014 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 8/2014 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 8/2014 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 8/2014 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni nie zgłosili 

interpelacji. 

 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 

 

1. Radny Wiktor Majda złożył na piśmie dwie interpelacje o następującej treści: 

 

1) W imieniu mieszkańców budynków nr 6,7 i 43C zwracam się z 

prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o ocenę zdrowotną drzew 

znajdujących się naprzeciw w/w budynków (rozwidlenie drogi 

tzw. trójkąta). 

Mieszkańcy po wichurze sprzed 2 lat maja obawy o los 

własnych domostw. W związku z powyższym proszę o 

rozważenie przycięcia lub wycinki w/w drzew. 

2) W imieniu mieszkańców proszę o rozważenie założenia lampy 

oświetleniowej przy budynkach powstających na tzw. nowym 

osiedlu. 

Zbliża się okres jesienno-zimowy, a jako że w budynkach tych 

znajdują się dzieci uczęszczające do szkół, będzie dla nich 

uciążliwe przemieszczanie się. 

 

2.Radny Adam Samulewski złożył na piśmie pięć interpelacji o następującej treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą o wycięcie wiekowego drzewa znajdującego się na Placu 

Orła Białego w Wierzchowie. Drzewo to ma liczne suche konary, które w czasie 

wietrznej pogody zagrażają bezpieczeństwu przechodzących tam mieszkańców i 

samochodów stojących na parkingu przed kościołem od strony plebanii. 



2) Zwracam się z prośba o wycięcie lub przycięcie drzew (lip) znajdujących się 

naprzeciwko posesji p.Nowickiego Kazimierza zam. Żabinek 23. Mieszkaniec ten 

zwracał się wielokrotnie do gminy w tej sprawie, ale jego prośby nie przyniosły 

spodziewanego efektu. Drzewa te zostały jedynie pozbawione suchych konarów. 

Pan Nowicki w każdą wietrzną pogodę nie może spokojnie spać, w obawie o 

potężne drzewa, które mogą zostać przewrócone na jego dom. 

3) Zwracam się z prośbą o wymianę oświetlenia ulicznego przy posesji państwa 

Jadwigi i Zenona Madejczyk zam. Żabinek 41. Wskazana lampa świeci 

pulsującym światłem (miga). 

4) Zwracam się z prośbą o zainstalowanie oświetlenia ulicznego przy drodze w 

kierunku Radomyśla. Nadmieniam, że od kilku miesięcy istnieją techniczne 

możliwości instalacji obiecanych lamp. 

5) Zwracam się z prośbą o zdemontowanie przystanku autobusowego w Żabinku przy 

posesji p.Krystyny i Wiesława Stelmaszczyk zam. Żabinek 31A/1. Przystanek ten 

zagraża bezpieczeństwu przebywających tam osób. 

 

3.Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła ustnie dwie interpelacje o następującej 

treści: 

1) Ponawiam interpelację zgłoszoną w dniu 31 października 2013r. w sprawie wycięcia 

drzewa przy kwiaciarni Pani Agnieszki Ciechowicz w Świerczynie (działka Nr 402/9). 

Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim w odpowiedzi na tę interpelację 

poinformował, iż drzewo to zostanie ujęte w rocznym planie wycinki drzew 

przydrożnych na rok 2014. 

2) W imieniu Pani Nagórskiej zamieszkałej w Świerczynie proszę o wycięcie dwóch 

drzew rosnących przy pomniku. W czasie silnych wiatrów drzewa zagrażają 

bezpieczeństwu osób mieszkających i przechodzących w obrębie tych drzew. 

 

4.Radny Andrzej Kaczorkiewicz zgłosił ustnie jedną interpelację o następującej treści: 

1) W imieniu mieszkańców miejscowości Otrzep proszę o dokonanie utwardzenia 

powierzchni przystanku PKS kostką polbrukową oraz dowiezienie jednej przyczepy 

ziemi w celu wyrównania i zagospodarowania terenu placu zabaw. 

 

Radny Józef Janicki przypomniał o zgłoszonych i nie zrealizowanych interpelacjach, w 

sprawie założenia lampy oświetleniowej, remontu drogi oraz doprowadzenia wody na boisko 

sportowe, wszystkie interpelacje dotyczą miejscowości Świerczyna. 

 

Radny Stefan Żołynia zaproponował, by o uszkodzonych lampach zgłaszali sołtysi. Zapytał 

Komendanta OSP Bogusława Pawłowicza, dlaczego nie otrzymał odpowiedzi od OSP 

Żabinek w sprawie interpelacji dotyczącej wyczyszczenia rynien na kościele w Żabinku. Nie 

wyczyszczone rynny spowodowały zazielenienie elewacji kościoła. 

 

Komendant Bogusław Pawłowicz odpowiedział, że nie do niego należy kierować to pytanie. 

Do wykonania tych prac potrzebny jest pojazd z podnośnikiem. 

 

Sołtys wsi Otrzep Grzegorz Bachmura zapytał, kiedy będą robione okna i drzwi na Sali? 

Stwierdził kategoryczny brak nadzoru ze strony Urzędu Gminy przy remoncie drogi w 

Otrzepie. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dalszej dyskusji zamknął punkt 7 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 



 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” mieszkanka miejscowości Wierzchowo 

Zofia Daszkiewicz zgłosiła uwagi w związku z przebudową drogi powiatowej przy jej posesji. 

Zapytała, dlaczego nie będzie chodnika do furtki, projekt nie uwzględnia wykonania chodnika 

do furtki, posesję zalewa woda. Kategorycznie nie zgadza się z wykonywanym remontem, za 

wysoko usadowiona jest też część chodnikowa. Zapytała ponownie, dlaczego projektant 

popełnił taki błąd. P.Daszkiewicz zaapelowała do Rady Gminy o pomoc w sprawie 

wyeliminowania wskazanych nieprawidłowości. 

W odpowiedzi na powyższe wystąpienie Wójt Jan Szewczyk zaprosił P.Daszkiewicz na 

posiedzenie Rady Budowy w dniu 1 października. 

 

Radny Stefan Żołynia skomentował wystąpienie P.Daszkiewicz, że nie powinna przychodzić 

na sesję, ponieważ Wójt na bieżąco powinien załatwiać takie sprawy. Wójt jest gospodarzem 

terenu i za 1 400 000 złotych (wkład własny gminy Wierzchowo na realizacje tego projektu) 

powinien mieć prawo do wyeliminowania nieprawidłowości. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
10

-11
30

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

12 radnych (nieobecni radni: K.Pajor, St.Żołynia) i przystąpił do realizacji punktu 9. 

O godz. 10
32

 na salę obrad powrócił radny Stefan Żołynia. Aktualna ilość radnych biorących 

udział w posiedzeniu – 13. 

 

 

Ad. 9 
 

Informację z zakresu organizacji i przebiegu wypoczynku wakacyjnego dzieci i młodzieży w 

Gminie Wierzchowo w 2014 roku przedstawiła: 

1) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie Marta 

Łapińska – informacja stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

2) Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie – Małgorzata Mazurkiewicz – 

Nowak – informacja stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

3) Informacja pisemna Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie, którą 

odczytała Przewodnicząca Komisji Kultury Genowefa Rosochowata, stanowi 

załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 10 

 

Ad. 10  

 

Założenia do projektu budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2015 omówiła Skarbnik Gminy 

Urszula Lew.  

Z Zarządzeniem Nr 291/2014 Wójta Gminy Wierzchowo z dnia 16 września 2014r. w 

sprawie opracowania materiałów planistycznych do projektu budżetu Gminy Wierzchowo na 

rok 2015 oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej od 2015 roku i lata następne radni zapoznali 

się na posiedzeniach komisji stałych i nie zgłosili uwag. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Sprawozdanie z przygotowania i przebiegu Dożynek Powiatowo-Gminnych w Wierzchowie 

złożyła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie – Marta 

Łapińska – informacja pisemna stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

Radni pozytywnie ocenili przygotowanie i przebieg dożynek, uroczystość przyniosła wiele 

pozytywnych wrażeń i stwierdzili, że tak naprawdę to ocena należy do mieszkańców. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

 

Ad. 12 

 

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do 

realizacji wspólnego projektu z Powiatem Drawskim dotyczącego zadania pn.: „Przebudowa 

dróg powiatowych nr 1994Z; 1996Z; 1991Z na odcinku o długości 12,2 km – etap II” – druk 

nr 367, Wójt Jan Szewczyk na pytanie radnego Marka Banaszka: który to jest odcinek drogi i 

czy pierwotny plan dotyczący przebudowy drogi jest zmieniony wyjaśnił, że przebudowa 

omawianej drogi została podzielona na trzy etapy: I etap obejmuje odcinek drogi o tablicy – 

wokół kościoła - do posterunku policji kończący się rondem. II etap: rondo – Żabin – do 

przejazdu kolejowego. III etap: od przejazdu kolejowego – Nowe Laski – do drogi 

wojewódzkiej Nr 177. Jeżeli będzie możliwość sfinansowania przebudowy odcinka drogi, 

który obejmuje III etap w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, to można wtedy 

myśleć o przebudowie drogi Wierzchowo-Będlino-Sośnica w ramach „schetynówki”. 

 

Radny Stefan Żołynia zadał pytanie, po co inwestować w drogi, jak i tak niszczą je pojazdy 

wielkogabarytowe, niszczą krawężniki i chodniki, prawdopodobnie jest to sprzęt Spółki Agri 

Plus. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem Drawskim dotyczącego zadania 

pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr 1994Z; 1996Z; 1991Z na odcinku o długości 12,2 km 

– etap II”.  

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XLVIII/350/2014 w sprawie przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem 

Drawskim dotyczącego zadania pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr 1994Z; 1996Z; 

1991Z na odcinku o długości 12,2 km – etap II”.  – która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie 

następujące projekty uchwał: 

 



1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/351/2014 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu 

głosowania w Zakładzie Karnym w Wierzchowie, Gmina Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/352/2014 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/162/2012 

Rady Gminy Wierzchowo z dnia 18 września 2012r. w sprawie podziału Gminy 

Wierzchowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych – która stanowi załącznik nr 15 do nin. 

protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/353/2014 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej 

Straży pożarnej w Gminie Wierzchowo z budżetu Gminy Wierzchowo na 2014 

rok  – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/354/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

statutów sołectw Gminy Wierzchowo– która stanowi załącznik nr 17 do nin. 

protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/355/2014 w sprawie sprzedaży prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości, położonej w Wierzchowie przy ul. Długiej – która 

stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/356/2014 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w 

drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 



uchwałę Nr XLVIII/357/2014 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XLVIII/358/2014 w sprawie wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę 

Wierzchowo udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Przedsiębiorstwo Komunikacji 

Samochodowej Złocieniec spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Złocieńcu – która stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

 

9) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/359/2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo 

na 2014 rok – która stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

 

10) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XLVIII/360/2014 w sprawie sprzedaży prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości, położonej w Wierzchowie przy ul. Długiej – która 

stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych na ostatniej sesji interpelacje. 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na dzisiejszej sesji, 

zostaną udzielone na piśmie. 

 

Radny Stefan Żołynia zaproponował podjęcie przez Radę Gminy uchwały w sprawie zakazu 

wprowadzania inwestycji znacząco niekorzystnie wpływających na środowisko. 

 

Wójt odpowiedział, że radny też ma inicjatywę uchwałodawczą. 

 

Sołtys wsi Otrzep zapytał, czy fundusz sołecki będzie uchwalany przez Radę Gminy w latach 

następnych? 

Wójt odpowiedział, że na ten czas nie wie, w przyszłym roku w marcu okaże się. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska po raz kolejny poprosiła Wójta o remont pobocza w 

Świerczynie materiałem z frezowania asfaltu na drodze w Wierzchowie. 

Podziękowała Dyrektorowi Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie 

Jarosławowi Doroszukowi za wykonany remont dachu na kaplicy w Świerczynie i poprosiła o 

zamalowanie zacieków na suficie. 

 

Sołtys wsi Żeńsko Renata Michalska wystąpiła ponownie z prośbą do Wójta o zamontowanie 

barierki przy przystanku w Żeńsku. 

 



 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w związku licznymi 

uwagami i skargami mieszkańców Wierzchowa dotyczącymi inwestycji drogowej w 

Wierzchowie pn.: „ Przebudowa dróg powiatowych nr 1994 Z; 1996 Z;1991 Z na odcinku o 

długości 12,20 km”, Wójt Gminy Jan Szewczyk wystąpił z pismem do Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim o wyeliminowanie wskazanych 

nieprawidłowości, odczytał treść pisma Wójta: 

 

 „W związku z licznymi skargami mieszkańców proszę o udzielenie niezwłocznie 

odpowiedzi na piśmie: 

1) Dlaczego wykonawca robót nie respektuje ustaleń zawartych w trakcie przekazania placu 

budowy, gdzie ustaliliśmy, że kostka „polbruk‘’ będzie odzyskana do powtórnego 

zabudowania, spaletowana i przekazana Urzędowi Gminy, gdyż jest to własność Gminy.  

Do dnia 23.09.2014 r. nie było większego problemu, natomiast w dniu 24.09.2014r., w trakcie 

rozbiórki chodnika przy ul. Długiej od nr 21 do nr 7 byliśmy świadkami mechanicznego 

usuwania kostki „polbruk‘’, która przy okazji ulegała różnego rodzaju uszkodzeniom, została 

wymieszana z innymi pozostałościami chodnika i wywieziona. To spowodowało wielkie 

oburzenie społeczne wśród mieszkańców gminy, zarzucając niegospodarność władzom 

powiatu i gminy. 

W związku z powyższym oczekuję, że w trybie pilnym powstrzyma się dalszą mechaniczną 

rozbiórkę chodnika, i  „polbruk‘’ trafi do Urzędu Gminy zgodnie z wcześniejszymi 

ustaleniami. Natomiast rozebrany w sposób doprowadzający do licznych uszkodzeń 

„polbruk” wykonawca odkupi i przekaże Urzędowi Gminy. 

 

2) Dlaczego w trakcie wykonywania robót nie uzgadnia się z właścicielami nieruchomości, 

których to dotyczy terminu i sposobu wykonywania zjazdów i chodnika. Mieszkańcy skarżą 

się na utrudnioną komunikację do swoich nieruchomości, brak możliwości wjazdu 

samochodem, niedostosowanie nowo wykonywanych zjazdów, chodników do istniejących 

nieruchomości. 

3) Mieszkańcy skarżą się na organizację ruchu a wręcz przeciwnie braku należytej 

sygnalizacji, co stwarza zagrożenie w ruchu drogowym, obawiają się o bezpieczeństwo 

swoich dzieci w drodze do szkoły. Dlaczego wykonawca i osoby funkcyjne na budowie nie 

dbają o aspekt bezpieczeństwa. 

4) Dlaczego na działce Nr 776/12 ( naprzeciwko zakładu karnego) nie jest systematycznie 

pryzmowany wg asortymentu gruz, ziemia, pospółka i inne pozostałości, jak długo ten stan 

będzie utrzymywany i kiedy teren działki będzie uporządkowany. 

5) Rozebrany chodnik od strony wjazdu z Osieka Drawskiego do Wierzchowa od ul. 

Ogrodowej do Placu Orła Białego psuje wizerunek gminy i jest zagrożeniem dla 

bezpieczeństwa ruchu drogowego w tym dla ruchu pieszego i jakie będą działania dotyczące 

zabezpieczenia.  

6) Wnioskuję by kierownik budowy oraz inspektor nadzoru byli obecni codziennie na terenie 

budowy i na bieżąco udzielali odpowiedzi na uwagi zgłaszane przez mieszkańców dotyczące 

realizowanej inwestycji”. 

Do wiadomości otrzymali: Starosta Drawski i Rada Gminy Wierzchowo. 



W związku z powyższym, Rada Gminy Wierzchowo popierając działania Wójta podjęła 

jednogłośnie (13 głosów „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”) następujące stanowisko: 

 

„ Rada Gminy Wierzchowo wyraża swoje zaniepokojenie i sprzeciw w zakresie 

sposobu i formy prowadzonych prac przy przebudowie drogi powiatowej na odcinku ul. 

Długiej w Wierzchowie. 

Brak jakiejkolwiek organizacji ruchu podczas prowadzonych prac dezorganizuje życie 

mieszkańców utrudniając przejazd przez miejscowość, a jazda pomiędzy składowanymi na 

jezdni materiałami oraz pracującymi maszynami, stwarza ogromne zagrożenie 

bezpieczeństwa naszych mieszkańców i gości przejeżdżających przez Wierzchowo. 

Brak uzgodnień z właścicielami nieruchomości terminu i sposobu wykonania zjazdów i 

chodników do ich posesji utrudnia im komunikację do swych nieruchomości oraz 

uniemożliwia wjazd samochodu na posesję. Wysokość zjazdów do posesji w wielu 

przypadkach nie komunikuje się z poziomem gruntu na niej. 

Wiele tygodni temu rozebrana została część chodników, między innymi na ul. Ogrodowej i 

Placu Orła Białego. Do chwili obecnej wykonawca nie podjął żadnych działań zmierzających 

do ich naprawy. Sytuacja taka oprócz bardzo niekorzystnego wrażenia estetycznego, 

powoduje duże zagrożenie bezpieczeństwa w ruchu kołowym i pieszym. 

Prowadzona budowa cechuje się dużym bałaganem, który na niej panuje. Pozyskiwane 

materiały jak też materiały nowe składowane są byle jak i zupełnie w przypadkowych 

miejscach. 

Jednak nasz największy sprzeciw i oburzenie wywołuje sposób rozbiórki dotychczasowych 

chodników. Gmina Wierzchowo wielkim trudem i wysiłkiem finansowym wybudowała w 

ciągu ul Długiej chodniki z polbruku, dziś wykonawca przy użyciu ciężkiego sprzętu łamie tę 

kostkę mieszając z gruzem i ziemią wywozi na składowisko. 

Zgodnie z wcześniejszymi uzgodnieniami, pozyskana z rozbiórki kostka miała być rozebrana, 

przesortowana i spaletowana a następnie przekazana Gminie. Dziś to nasze mienie jest 

niszczone i zgruzowane. Publiczne środki, jakie kilka lat temu zostały zaangażowane w 

budowę tych chodników, zostają obecnie marnowane. Takiej niegospodarności Rada Gminy 

stanowczo się przeciwstawia i żąda odzyskania i zwrotu całego pozyskiwanego z rozbiórki 

materiału. 

Podejmując powyższe stanowisko, Rada Gminy w Wierzchowie ma nadzieję, że bezpośredni 

inwestor, jakim jest Starostwo Powiatowe w Drawsku Pomorskim oraz wykonawca robót, 

podejmą wszystkie możliwe środki w celu wyeliminowania wskazanych nieprawidłowości”. 

Stanowisko skierować do Rady Powiatu Drawskiego, Starosty Drawskiego, Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim i Wykonawcy. 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił uwagę, iż brak jest tablicy informacyjnej o wykonawcy robót – 

w razie problemu, do kogo dzwonić i z kim się kontaktować. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz omówił sprawy organizacyjne na koniec kadencji 

Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 15. 

 

 

 

 



 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
10

 zamknął obrady XLVIII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 
 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. J.Zyguła   …………………. 

2. D.Łukaszewska  …………………. 


